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Referat Furesø idrætsråds repræsentantskabsmøde 28. juni 2021 

1. Valg af dirigent og referent 

Dirigent: Preben Sandberg Petterson 

Referent: Annette Ohm  

2. Godkendelse af repræsentanter 

Klub Antal stemmer 
Værløse Golf Klub (1) 4 
Farum Boldklub (1) 4 
Farum Gymnastik (1) 4 
Farum Familiesvøm (1) 4 
Farum Trampolin Forening (1) 1 
Hareskov Værløse Tennisklub (1) 4 
Værløse Gymnastik (1) 4 
Værløse Badminton Klub (2) 4 
RulNord (1) 2 
Furesø Håndbold (1) 3 
Værløse Svømmeklub (1) 3 
Værløse Basketball Klub (1) 3 
Værløse Boldklub (3) 3 
Farum Dart (1) 1 
Værløse Billard (1) 1 
Furesø Taekwondo (2) 2 
Værløse Skytteforening (1) 2 
I alt  49 

 

3. Valg af stemmetællere 

Jan Sigberg (Farum Dart) 

Lars Køster (Furesø Håndbold) 

4. Bestyrelsens beretning 
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FIR vil gerne repræsentere flere foreninger og dermed være et bredere talerør. 85% af alle aktive medlemmer, men 
kun 52% af alle foreninger er medlemmer af FIR. Derfor har bestyrelsen fremsat et forslag til vedtægtsændringer, 
som ikke kræver at foreninger skal være medlem af DGI eller DIF for at være medlem af FIR  

Åbenskole 

FIR opfordrer til at foreningerne søger om midler fra Åbenskole puljen, da der er mange tilbage i 2021, p.gr. af 
Covid19 udsættelser fra 2020. 

Værløse svømmeklub: Henvendelse til Åben skolepulje ikke besvaret efter 3 uger. Der har været skift af Playmaker 
p.gr. af tilbagekomst fra barsel, det kan være årsagen. Send sprg. til Annette, som vil følge op med Playmakeren. 

Idrætstalentlinje 

Badminton: Spørgsmål om kompensation til foreningerne – et større fast beløb for alle og et mindre beløb pr. talent. 
Input er givet til styregruppen for talentlinjen 

Værløse svømmeklub: Spørgsmål omkring svømmebane – om klubben skal betale. FIR vil vende det i styregruppen, 
da udgangspunktet er, at kommunen stiller faciliteter til rådighed for linjen. 
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Politik/økonomi 

Godt samarbejde, der træffes ikke beslutninger uden FIR har været indover.  

Ny fritidspolitik udarbejdet uden det store input fra Folkeoplysningsudvalget og FIR.  

FIR vil gerne have idræt tænkt ind i sundhedsområdet. 

FIR vil gerne høre fra foreningerne hvad vi skal gøre mere ved/mindre ved. Det skal blive lettere at være frivillig. 
Bøvlet skal væk. 

Preben Pettersson: Betales stadig af på Farum gælden og udligning til andre kommuner. Ca. 20% af kommunens 
budget går til disse betalinger. Så der er begrænset råderum til investeringer i idræt. 

Furesø håndbold: Vigtigt at FIR er orienteret, så vi kan være talerør for alle foreninger. Det er helt iorden, hvis 
foreningerne henvender sig direkte til kommunen, men det er meget vigtigt, at FIR er orienteret. 

Værløse svømmeklub: Der har ikke været henvendelser fra FIR til foreningerne før, så derfor er kommunen kontaktet 
direkte.  

Beretning blev godkendt. 

 

5. Fremlæggelse af regnskab til godkendelse 
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100.000 kr. af formuen er overført fra Farum Idrætsunion. 

Materialekonto kan søges gennem Fritidsvejledningen – der er kr. 22.256,50  

Værløse svømmeklub: Forslag om en Pris for breddeidrætten i stedet for talenter. 

Regnskabet blev godkendt 

6. Fremlæggelse af budget til godkendelse, herunder fastsættelse af kontingent     

 

 

Lægges op til uændret kontingent. 

Spørgsmål om hvad de 40.000 kr. til eksterne møder skulle anvendes til. FIR vil arrangere et vælgermøde i november 
før kommunalvalget, hvor man vil have ”professionelle” ordstyrere.  

Budget blev godkendt 
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7.    Indkomne forslag 

Vedtægtsændring fra bestyrelsen 

 

 

 

Trampolin: Bange for at der kommer endnu flere foreninger, som ikke deltager i FIRs arrangementer, hvis man 
automatisk bliver medlem af FIR. 

Farum dart: Dem der ikke er medlem i DIF, DGI kan så blive medlem 

Værløse basket: Falliterklæring hvis de ikke selv vil meldes ind i FIR 

Furesø håndbold: Få lavet en definition af hvad der er en idrætsforening, det har man arbejdet med i 
Folkeoplysningsudvalget. FIR skal repræsentere den organiserede idræt 

Kim: Ikke være smagsdommere om hvad der er en godkendt idrætsforening i Furesø. Ikke kardinalpunkt for FIR, men 
det vil være lettere, at vi ikke skal ud og hverve medlemmer, men i stedet pleje medlemmerne. 
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Værløse Svømmeklub: Verificere hvilke klubber der kommer på tale. 

Værløse Fodboldklub: Kommune vil gerne have, at vi repræsenterer flere klubber. Men hvis automatisk medlem er 
det ikke et tilvalg. 

Værløse badminton: Målt på hvor mange foreninger vi repræsenterer og ikke på idrætsforeninger? Hvor vigtigt er 
det for FIR, at vi kan fremvise en liste med flere foreninger. 

Furesø håndbold: 85% af de idrætsaktive er mere relevant end antal foreninger. Har prøvet af rydde op i 
Folkeoplysningsudvalget, så der kun kommer idrætsforeninger. 

Mogens: Har følt at politikere har sagt at FIR jo ikke repræsentere alle foreninger. 

Farum trampolin: Skal være enig med kommunen om hvad en idrætsforening er.  

Værløse basket: Tilbud til klubber under 100 medlemmer at de er kontingentfri. Har de også stemmeret? Ja 1 
stemme. 

Værløse badminton: Vi kunne vedtage del 1 af forslaget at det Ikke krav at man er medlem af DGI eller DIF, Få 
defineret, hvad der er en idrætsforening, og så næste år vedtage del 2 – Automatisk tilbydes optagelse. 

Værløse skytteforening: Hvordan kommer man på listen over foreninger? 

Mogens: En ny forening skal ”puttes ned i” enten idræt, kultur, aftenskoler, spejdere. Det gøres når de godkendes i 
Folkeoplysningsudvalget. 

Værløse Svømmeklub: Bruge 2021 til at lære foreningerne at kende. Et møde hver 3-4 dag for at nå rundt til alle 
foreningerne. Det bliver meget for FIR. Behov er forskellige, så ikke samle en masse foreninger. 

Lotte: hvis formulering ændres til ”tilbydes automatisk” kan vi godt fastholde de 100 kr. 

Kim: Rigtigt at det er mange møder, men der er 9 i bestyrelsen. I stedet for at anvende DIF og DGI-liste bruge 
kommunens lister og fastholder kontingent på 100 kr. 

Furesø håndbold: Ikke anvende en liste fra kommunen, som indeholder mange ”ikke” idrætsforeninger.  

Værløse skytteforening: Ændre forslag til ”kan optages automatisk”. 

Værløse badminton: Hjælpe med at få defineret hvad der er idrætsforeninger. 

Værløse basket: Vente med at få lavet vedtægtsændringer til næste år. 

Kim: Bestyrelsen har lyttet til alle de gode input og trækker sit forslag og fremlægger et nyt forslag til næste 
repræsentantskabsmøde. 

Forslaget trukket tilbage 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer i henhold til § 12 stk. 3 
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Valg af kasserer: 

Torben Stensdal genopstiller ikke, har været med i 12 år. Det er 3 perioder med skiftende politikere i kultur- fritids- 
og idrætsudvalget. 

Bestyrelsen foreslår Søren Jensen, Værløse Boldklub 

Der var ingen modkandidater 

Valg til bestyrelsen: 

Annette Ohm og Gert Mortensen genopstiller 

Der var ingen modkandidater 

9. Valg af suppleanter i henhold til § 12 stk. 4 

Lotte Petersen, RulNord modtager ikke genvalg. 

Der skal således vælges 2 nye suppleanter, idet Gregers Bisgaard er indtrådt i bestyrelsen i stedet for Claus 
Haakansson, som forlod FIR i foråret 2021. 

Bestyrelsen foreslår: 

 Kirsten Lauritzen, Roklubben Furesø (toårig periode) 
 Eva Winkel, Farum Trampolin Forening 

Begge blev valgt uden modkandidater. 
 

10. Valg af revisorer i henhold til § 14 
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 Lars Køster Svendsen, Furesø Håndbold, blev valgt som revisor 2 
 Torbens Stensdal, Farum Boldklub, blev valgt som revisorsuppleant 

(Efter repræsentantskabsmødet har Per Albeck trukket sig som revisor, hvorfor Torben Stensdal indtræder som 
revisor 1. Revisorsuppleantposten er derfor vakant frem til næste repræsentantskabsmøde). 
 

11. Eventuelt 

Farum trampolin: Mentor ordning – stor forening hjælper mindre forening. Forslag til FIR. 

Værløse svømmeklub: Søndersø Hallen skal udvides, er det noget FIR er inde over? 

FIR kendte ikke til en udvidelse af Søndersø Hallen, men Preben Pettersson sagde at der var nogle overvejelser i 
gang. 

 

Repræsentantskabet blev afsluttet af dirigenten kl. 20.50 


